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Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat 

Nævnet godkendte referat fra seneste SN-møde (februar) med få 

korrektioner. 

 

3. Beslutning: Ansøgninger om merit og dispensation (ingen kendte) 

Nævnet behandler i lukket forum dispensationsansøgning og orienteres 

om evt. særlige sager siden sidste møde. På nærværende møde var ingen 

sager til behandling. 

 

4. Beslutning: Undervisningsevaluering af efteråret 2021 



 

SIDE 2 AF 5 Studienævnet behandlede evalueringsresultater på baggrund af en samlet 

rapport fra nævnets arbejdsgruppe. 

Nævnet takkede arbejdsgruppen for et informativt arbejde med 

rapporten. Nævnet noterede sig de helt overvejende positive 

tilbagemeldinger. Studieleder noterede sig også den gode rapport, som 

vil indgå i den årlige rapport om undervisningsevaluering. 

Nævnet drøftede endvidere de §1a-studerendes udfordringer på 

specifikke hold, særligt Græsk 1 og Bibelkundskab. Samtidig var der for 

andre fags vedkommende positive tilmeldinger. Af den generelle 

drøftelse af §1a fremgik, at der i indeværende semester ligeledes opleves 

udfordringer på GT Valgfag, dels begrundet i manglende 

hebraiskkundskaber, dels begrundet i ukendskab til bibelfagenes 

almindelige fagterminologi.  

Studienævnet ønsker en nærmere drøftelse af både positive og mere 

problematiske erfaringer med §1a-studerendes deltagelse i 

undervisningen, såvel fra undervisere som fra regulære 

teologistuderende. 

 

5. Beslutning: Følgebrev og skemaer til kommende undervisnings-

evaluering af foråret 2022 

Studienævnet godkendte vejledninger og skabeloner for evalueringen af 

undervisningen for foråret 2022. 

Nævnet vil gerne, om evalueringsskemaet er 2-sidet fremfor på 3 sider. 

Studiechefen informerede samtidig Studienævnet om, at digitaliseringen 

af evalueringsprocessen er på vej med forventet opstart fra evalueringen 

for efteråret 2022. I den forbindelse drøftede  

Studienævnet nævnets tidligere beslutning om at digitalisere 

evalueringsprocessen. 

Nogle i nævnet hæftede sig ved den økonomiske udgift, og det blev 

understreget at den fysiske papirform har tydelige gevinster ved at 

fastholde undervisningens fælles rum som afsæt for evalueringerne. 

Andre fremhævede den arbejdsbesparelse for undervisere og 

administration, som den digitale løsning medfører. 

Studienævnet stemte om, hvorvidt man skal fortsætte arbejdet med en 

digitalisering af evalueringsprocessen. Der var 2 stemmer for og 2 

stemmer imod. Ved stemmelighed er formandens stemme 

udslagsgivende jf. studienævnets forretningsorden, og arbejdet med en 

digitalisering af evalueringerne fortsætter således. 

Studieleder påpegede slutteligt, at der fortsat vil være metodefrihed ved 

midvejs-evalueringerne, og at underviser fortsat vil kunne foretage 

evalueringen i forbindelse med undervisningen.  

 

6. Orientering: Eksamensstatistik fra forrige akademiske år 



 

SIDE 3 AF 5 Studienævnet orienteredes om statistik for vintereksamen 2021/2022 

Studienævnet noterer sig, at der for 2020 var højere 

karaktergennemsnittet på de regulære bachelorfag og kernefag på 

kandidatuddannelsen. Samme tendens ses ikke hos BA-projektet og 

Specialet. Tallene for 2021 ligger tættere på eksamensgennemsnit for 

2019. 

Studienævnet finder en plausibel årsag hertil i omlægningen af 

eksaminer i 2020 til rent skriftlige eksaminer i forbindelse med 

nedlukningerne, men drog ikke videre konklusioner heraf. 

Studienævnets noterede sig, at karaktergennemsnittet for specialer og 

valgfag er steget gennem de seneste år. 

 

7. Beslutning: Kursusbeskrivelser og undervisningsrekvisition 

Studienævnet orienteredes om fremtidige kursusudbud, og godkendte 

kursusbeskrivelser for kommende semestre. 

Det blev noteret, at flere kurser fortsat er noteret med underviser NN. 

Studienævnet drøftede, om der skal være en mere ensartet og retvisende 

information ang. kursers litteratur. Særligt kunne tilføjes ”anbefalet 

anskaffet inden semesterstart”. 

Studienævnet bad studieleder og studiechef om lave forslag til et 

revideret litteraturfelt. Forslaget vil senere komme til skriftligt 

gennemsyn i Studienævnet. 

 

8. Beslutning: Karakterkriterier for Valgfag 

Punktet blev behandlet som pkt. 7. 

Studienævnet drøftede formandskabets indstilling til rettelse af 

karakterkriterier for valgfag i BA- og KA-studieordningen for Teologi. 

Det blev understreget, at der er tale om tilføjelse af en mangel ved den 

aktuelle studieordning, ikke om en studieordningsændring. 

Nævnet besluttede teksten for kriterier for både Bestået og karakteren 12 

for Valgfag på både BA- og KA-niveau.  

Studienævnets sekretær sørger for opdatering af studieordningerne. 

 

9. Drøftelse: Åbent Hus, Karrieredag, Semesterstart for KA og HUM 

Tilvalgsdagen 

Studienævnet skulle have været orienteret v. AC-Studievejlederen om 

nylige tiltag og arrangementer, men denne var pga. sygdom fraværende. 

Studienævnet beder om en skriftlig orientering fra AC-vejlederen til 

skriftlig orientering af medlemmerne. 

 

10. Beslutning: Studienævnets opfølgning til handleplan 2022 

Studienævnet drøftede initiativer fra Handleplan 2022. 



 

SIDE 4 AF 5 Studienævnet vil tage spørgsmålet om forskningsintegration op på mødet 

i juni på basis af indhøstede erfaringer og fremtidige muligheder. 

Uddannelsesgennemførslen er fortsat påvirket af et ret stort frafald, dog 

en smule mindre end tidligere.  

Studienævnet bad studenterrepræsentanterne bringe spørgsmålet om 

barrierer i uddannelsen videre til drøftelse i fagrådet. Punktet drøftes 

videre på mødet i april (sammen med opfølgning på 

uddannelsesredegørelsens handleplan for 2021). 

Studienævnet bifaldt at vente med at vurdere sammenhængen mellem 

optagelsesgennemsnit og gennemførselstid til 2025, hvor indførelsen af 

minimumskrav (6,0) ved optagelse kan evalueres. 

Studienævnet noterede sig, at der er flere tiltag, herunder udbud af 

kandidatkurser i E2022 med tema indenfor ”Bæredygtig 

udvikling/økoteologi”. 

Studieleder bad undervisere med dette tema deltage i oplægsrække til 

inspiration for studerendes egne projekter/specialer. 

 

11. Beslutning: Målplan 2023 - 2026 

Studienævnet blev orienteret om Målplan for Det Teologiske Fakultet 

2023-2026. 

Det blev påpeget, at første punkt Mål A – ”revision” er for ubestemt. 

Det blev påpeget, at der allerede er forskningsbasering på alle 

uddannelser og kurser, og at ”høj grad af forskningsbasering” således 

allerede er en indfriet målsætning. 

 

12. Mindre sager og meddelelser 

- Dimittend-undersøgelse 2021 er forsinket 

- Proces for Startmeritbehandlingen 

 

13. Studielederens punkt 

Der er fald i ansøgere af §1a – og der vil alene optages 15 studerende 

fremover (fortsat via Åbent Universitet). 

 

14. Nyt fra de studerende 

De studerende orienterede om Fagrådets nye initiativ ’Kaffe og klage’, 

som skal øge opmærksomheden på og muligheden for at komme med 

input til Fagrådet. Initiativet er foreløbigt blevet taget godt imod, og 

Fagrådet er allerede blevet klogere på generelle overvejelser og praktiske 

foranstaltninger, der kan forbedre studiemiljøet. 

 

15. Møder og årshjul 

Intet drøftet. 

 



 

SIDE 5 AF 5 16. Eventuelt 

- Afstemning skal fremover helst ske efter skriftligt oplæg 

- Der blev orienteret om planlægningen af Studienævnet temadag, der 

afholdes 14. oktober 2022. Tine Reeh og Miamaja Sichlau Nielsen 

står for arrangementet på vegne af nævnet.   
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